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بانکها! ِـ مسئلهتـخـلف

چندی پیش، خبری مبنی بر برگشت خوردن ۴۰۰ میلیارد ریالی اعتبارات 
البرز از سوی »علی حدادی« - نماینده مردم طالقان، نظرآباد،  استان 
ساوجبلاغ و چهارباغ در مجلس شورای اسلامی - مطرح شد که شائبه های 

بسیاری پیرامون عملکرد اداره کل ورزش و جوانان البرز ایجاد کرد.
حدادی در مراسم اعزام تجهیزات ورزشی به ۱۰ باب خانه ورزش روستایی 
شهرستان  جوانان  و  ورزش  اداره  در  طالقان  و  ساوجبلاغ  شهرستان 
ساوجبلاغ گفت: استان البرز با کاستی هایی در سرانه های ورزشی مواجه 
است. با توجه به اتمام سال مالی چرا در بخش ورزش و جوانان استان 
البرز این میزان اعتبار برگشت خورده و جذب ورزش البرز نشده است؟ 
آیا سالن های ورزشی استان البرز، زمین های چمن طبیعی و مصنوعی، 
روستاهای استان به خصوص شهرستان های غرب آن نیاز به این بودجه 
نداشت؟ طی گفت و گو با وزیر ورزش و جوانان اشاره کردم که به عنوان 

نماینده مردم این ۴۰۰ میلیارد ریال اعتبار را حق مردم حوزه انتخابیه و 
البرز می دانم و اجازه برگشت اعتبارات را نخواهم داد.

اما طولی نکشید که طبق پیگیری ها و گزارش های منتشرشده، مشخص 
شد نه ۴۰ میلیارد! که تنها ۱۱ میلیارد و ۳۰۰ میلیون تومان از اعتبارات البرز 
برگشت خورده و یکی از دلایل اصلی آن  هم پاسخ دیرهنگام به استعلام 
و مجوزهای لازم برای بخش های عمرانی ورزش و جوانان البرز از سوی 

نهادهای مربوطه بوده است.
بهزاد فروغی - مدیرکل ورزش و جوانان البرز - در این رابطه گفت: شخصا برای 
شفاف سازی، به عنوان کوچکترین سرباز خدوم مردم شریف و شهیدپرور 
البرز اعلام می کنم که این خبر کذب است. چرا که سال گذشته حدود ۲۷ 
میلیارد تومان برای بخش عمرانی ورزش و جوانان استان درنظر گرفته شده 
بود، که ما توانستیم بواسطه کمک های بسیار استاندار و مجمع نمایندگان 

و رایزنی های شبانه روزی آن را به ۱۳۲ میلیارد افزایش دهیم.
وی با تأکید بر این نکته که مبلغ بازگشتی ۴۰ میلیارد نبوده، ادامه داد: 
خوشبختانه با وجود پیگیری های بسیاری که در دولت شهید جمهور 
وجود داشت، بیش از ۹۰ درصد بودجه صرف کارهای عمرانی ورزش استان 
شد و تنها ۱۱ میلیارد ۳۰۰ میلیون آن بازگشت خورده که آن هم بواسطهٔ 
تأخیر در پاسخ مجوزهای مربوطه بوده است که با توجه به موقعیت 
حساس کشور در بهار و تابستان امسال، تا حدی قابل پیش بینی بود و 

اکنون درحال رایزنی برای استفاده حدأکثری از آن هستیم. 
وی  در پایان گفت: دوست دارم با صدای رسا و با نیتی برادرانه و مومنانه 
به برخی از عزیزانی که با سیاه نمایی قصد در بی آبروساختن ورزش و 
جوانان استان دارند بگویم »برادر! اول و آخر این سرمایه به خزانهٔ جمهوری 

اسلامی می رسد، نه خزانهٔ دشمن!«

سودِ تخریب معدود مدیران پاکدست البرزی چیست؟ ماجرای یک دروغ ۴۰ میلیاردی!
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در باب تأثیر هوش مصنوعی 
 بر آموزش 

در سال های اخیر، ترکیب فناوری ها و شیوه های مدرن در 
سیستم های سنتی آموزشی، به منظور بهبود تجربه پرورش 
هوش  است.  بوده  همراه  فزاینده ای  رشد  با  یادگیری  و 
مصنوعی پتانسیل ارائه طیف گسترده ای از انواع آموزش 
مدیریت  سیستم های  به  می توان  راستا  این  در  دارد.  را 
یادگیری، یادگیری با کمک ویدئو و واقعیت مجازی، به 
عنوان نمونه هایی اشاره کرد که سطح تعامل با دانش آموز 
بهبود بخشیده اند. در  را  آموزشی  برنامه ریزی های  و حتی 
حال حاضر بسیاری از روندهای آموزشی با مشکلاتی روبرو 
است. مشکلاتی مانند در نظر نگرفتن تفاوت افراد، تمرین 
کردن بر اساس ضعف ها، پیدا کردن استعدادها و ... باعث 
بی علاقه شدن بسیاری از دانش آموزان و دانشجویان به 
آموزش می شود. هوش مصنوعی با استفاده از فناوری های 
متفاوت می تواند معلمان، اساتید و مدیران آموزشی را از این 
مشکلات آگاه کرده و برای آن به صورت دقیق راه حل ارائه 
دهد. کشورهای پیشرفته در حال تلاش هستند تا در بخش 
زیادی از فضای آموزشی خود از هوش مصنوعی استفاده 
کنند. از طرفی وقت و توان معلمان و مدیران آموزشی برای 
تعداد زیادی دانش آموز کافی نیست و آن  ها نمی توانند 
برای تک تک دانش آموزان فرصت زیادی را در نظر بگیرند 
اما با استفاده از هوش مصنوعی می توان تحول عظیمی در 
صنعت آموزش ایجاد کرد. بی شک هدف اصلی بکارگیری 
هوش مصنوعی در صنعت آموزش ارائه ی خدمات بهتر 
به آموزش گیرندگان است. در آموزش هایی که از هوش 
مصنوعی استفاده می شود، تجزیه و تحلیل بهتر و دقیق 
تری انجام می شود. در نتیجه یادگیری دانش آموزان بهبود 
می یابد. قدرت یادگیری دانش آموزان متفاوت است. برخی 
دانش آموزان سریع  و برخی کندتر از بقیه مفاهیم را یاد 
می گیرند. هوش مصنوعی به یادگیری دانش آموزان کمک 
می کند و آموزش هایی متناسب با سطح توانایی آن ها 
ارائه می دهد. هوش مصنوعی گزینه ی بسیار خوبی برای 
حل چالش های مرتبط با یاد دادن مطالب جدید به دانش 
آموزان است. یکی از مهم ترین مزایای هوش مصنوعی در 
صنعت آموزش، توانایی این پدیده در شخصی کردن تجربه 
یادگیری هر دانش آموز است. با استفاده از هوش مصنوعی، 
مربیان می توانند از عملکرد دانش آموز و داده های دریافتی، 
برای ایجاد طرح  درس  های سفارشی استفاده کنند. همچنین 
ارزیابی ها با توجه به نقاط قوت و ضعف منحصربه فرد هر 
این  می شود.  اعلام  بازخورد  و  شده  هماهنگ  دانش آموز 
موضوع می تواند مشارکت و انگیزه دانش آموزان را بهبود 
دانش  پیشرفت تحصیلی  به  نهایت منجر  در  و  بخشیده 

آموزان شود.

یاد و خاطره شهدا، به 
ویژه »شهید غلامرضا 

توکل  زاده« که 25 خرداد 
60 به مقام شامخ 

شهادت نائل گشت، 
گرامی باد

رویداد

رسانه های رژیم صهیونیستی از بسته شدن حریم هوایی مناطقی از شمال فلسطین از شهر »الخضیره« در جنوب حیفا تا مرزهای 
لبنان خبر می دهند. این رسانه، دلیل بسته شدن آسمان این منطقه را اوضاع متشنج و احتمال حملات تلافی جویانه حزب الله 
لبنان اعلام کرده اند. ارتش رژیم صهیونیستی روز جمعه به منطقه ضاحیه در جنوب بیروت حمله کرد و یک ساختمان را هدف قرار 
داد که منجر به شهادت 19 نفر از جمله شهادت ابراهیم عقیل از فرماندهان جهادی حزب الله لبنان و زخمی شدن ده ها نفر دیگر شد. 
رژیم صهیونیستی طی عملیات تروریستی در روزهای سه شنبه و چهارشنبه در لبنان، با منفجر کردن هزاران دستگاه پیجر، بی سیم 

و سیستم های ارتباطی، دست کم ۳۷ شهروند لبنانی را شهید و بیش از چهار هزار نفر دیگر را زخمی کرد.

حریم هوایی شمال فلسطین بسته شد

سرمقاله

بین  الملل

چین در ادامه تکمیل طرح اینترنت ماهواره ای خود موسوم 
به طرح »صورت فلکی تیانچی«، چهار ماهواره جدید را از مرکز 
پرتاب ماهواره شیچانگ در استان سیچوان واقع در جنوب 

غربی این کشور با موفقیت به فضا پرتاب کرد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از خبرگزاری شینهوا، این 
چهار ماهواره جدید با نام های تیانچی ۲۹ تا تیانچی ۳۲ در 
ساعت ۱۷ و ۴۳ دقیقه عصر جمعه )به وقت پکن( توسط یک 
موشک ماهواره بر ۱A-۱A )Kuaizhou-KZ( به فضا پرتاب و وارد 

مدار برنامه ریزی شده خود شده اند.
به نوشته خبرگزاری شینهوا، پرتاب موفقیت آمیز این چهار 
سومین  و  سی   ،۱A-KZ ماهواره بر موشک  توسط  ماهواره 
ماموریت پرتاب ماهواره بود که با استفاده از این نوع موشک 

ماهواره بر انجام شده است.
رسانه های دولتی چین پیش تر گزارش دادند که این کشور ۱۸ 
ماهواره کیانفان را با موفقیت با استفاده از موشک لانگ مارچ 

۶ در مدار زمین مستقر کرد تا از آن  ها برای نسخه اختصاصی 
اینترنت ماهواره ای در استارلینک آمریکا استفاده شود.

طبق گزارش روزنامه »گلوبال تایمز«، این ماهواره ها که اولین 
گروه از نوع خود هستند، از مرکز پرتاب ماهواره تایوان در 
استان شانشی در شمال چین به فضا پرتاب شدند و یک 
»نقطه عطف« برای چین در صنعت جهانی اینترنت ماهواره 

ای به شمار می روند.
پروژه بزرگ صورت فلکی کیانفان یا G۶۰ در سال ۲۰۲۳ با 
هدف ارائه خدمات ارتباطی گسترده تر و باکیفیت تر برای 

کاربران داخلی چین راه اندازی شد.
انتظار می رود این پروژه در طولانی مدت شبکه ای متشکل 
از ۱۵ هزار ماهواره چندرسانه ای در مدار زمین )LEO( مستقر 

کند.
بر اساس این گزارش، تا سال ۲۰۲۷، این پروژه قصد دارد جهان 
را پوشش دهد و در نهایت تا سال ۲۰۳۰، ۱۵ هزار ماهواره 

خدمات یکپارچه مانند اتصال مستقیم تلفن همراه را به جهان 
ارائه خواهند داد.

انفجار  لبنان گفت: شمار شهدای جنایت  بهداشت  وزیر 
دستگاه های ارتباطی و حمله به جنوب بیروت به ۷۰ شهید 

رسید.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از رسانه های لبنانی، 
»فراس الابیض« روز شنبه در یک نشست خبری افزود: 
شمار شهدای تجاوز رژیم صهیونیستی به ضاحیه جنوبی 

بیروت به ۳۱ نفر رسیده است که سه نفر از این شهدا کودک 
و هفت نفر دیگر زن هستند.

»فراس الابیض« شمار زخمی را نیز ۶۸ نفر اعلام کرد که به 
۱۲ بیمارستان اعزام شده اند و حال ۲ نفر از آن ها وخیم 

است.
وی افزود: با توجه به وجود پیکرهای متلاشی شده و پایان 
نیافتن کار آواربرداری، آمار شهدای این جنایت تروریستی 

روبه افزایش است.
الابیض بیان کرد: ۷۷۰ مجروح انفجار تجهیزات ارتباطی در 
روزهای سه شنبه و چهارشنبه نیز در بیمارستان های لبنان 
بستری هستند که ۱۵۲ نفر از آن ها در بخش مراقبت های 

ویژه تحت نظر هستند.
گفتنی است، ارتش رژیم صهیونیستی روز جمعه به منطقه 
ضاحیه در جنوب بیروت حمله کرد و یک ساختمان را 

هدف قرار داد که منجر به شهادت ۳۱ نفر از جمله شهادت 
ابراهیم عقیل از فرماندهان جهادی حزب الله لبنان و زخمی 

شدن ده ها نفر دیگر شد.
رژیم صهیونیستی طی عملیات تروریستی در روزهای سه 
شنبه و چهارشنبه در لبنان، با منفجر کردن هزاران دستگاه 
پیجر، بی سیم و سیستم های ارتباطی، دست کم ۳۷ شهروند 

لبنانی را شهید و بیش از چهار هزار نفر دیگر را زخمی کرد.
بسیاری از کشورهای جهان و نهادهای بین المللی انفجارهای 
اخیر در لبنان را محکوم و بر لزوم کاهش تنش ها در منطقه 

تاکید کرده اند.
دبیرکل حزب الله لبنان روز پنجشنبه در سخنانی تاکید کرد 
که رژیم صهیونیستی با عملیات تروریستی اخیر خود در 
لبنان، همه خطوط قرمز را زیر پا گذاشت و تاوان سختی 

خواهد پرداخت.

اوربان نخست وزیر مجارستان و ماتئو سالوینی  ویکتور 
معاون نخست  وزیر و وزیر حمل و نقل ایتالیا در دیدار و 
گفت وگو با یکدیگر، خواستار توقف فوری جنگ در اوکراین 

شدند.
خبری  تارنمای  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
ای ان اس ای، وزیر حمل و نقل ایتالیا که برای شرکت در 
اروپا به  اتحادیه  نشست غیررسمی وزرای حمل و نقل 
پایتخت مجارستان سفر کرده است، در حاشیه این نشست 

با نخست وزیر مجارستان دیدار کرد و طرفین در این دیدار 
درباره موضوعات مورد علاقه دو کشور از جمله موضوع 

درگیری در اوکراین به گفت وگو و رایزنی پرداختند.
با حضور در یک  این دیدار  پایان  اوربان و سالوینی در 
نشست خبری مشترک، به پرسش های خبرنگاران پاسخ 
دادند و خواستار توقف فوری جنگ در اوکراین و برقراری 

صلح میان مسکو و کی یف شدند.
گفتنی است، ولادیمیر پوتین رئیس جمهور روسیه روز ۲۱ 

فوریه سال ۲۰۲۲ )دوم اسفند ۱۴۰۰( با انتقاد از بی توجهی 
غرب به نگرانی های امنیتی مسکو، استقلال جمهوری های 
خلق دونتسک و لوهانسک را در منطقه دونباس به رسمیت 
شناخت. سه روز پس از آن یعنی پنجشنبه پنجم اسفند 
سال ۱۴۰۰، پوتین عملیاتی نظامی که آن را »عملیات ویژه« 
خواند، علیه اوکراین آغاز کرد و به این ترتیب روابط پرتنش 
مسکو - کی یف به رویارویی نظامی تغییر وضعیت داد و 

این جنگ همچنان ادامه دارد.

رابرت اف کندی جونیور سیاستمدار آمریکایی در اظهاراتی 
تاکید کرد که ولودیمیر زلنسکی رئیس جمهور اوکراین 
برای ایجاد درگیری میان ناتو و روسیه دست به هر اقدامی 

خواهد زد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از خبرگزاری ریانووستی، 
کندی در پیامی در حساب کاربری خود در رسانه اجتماعی 
ایکس )توئیتر سابق( نوشت: زلنسکی در میدان نبرد در حال 

شکست است، بنابراین او برای ایجاد درگیری میان ناتو و 
روسیه دست به هر اقدامی خواهد زد.

این سیاستمدار آمریکایی با بیان اینکه از نظر زلنسکی 
تنها در صورت رویارویی مستقیم ناتو با روسیه، احتمال 
پیروزی کی یف در این جنگ وجود دارد، اظهار کرد: رئیس 
جمهور اوکراین می داند که نمی تواند در این جنگ برنده 
شود بنابراین اقدامات بی ملاحظه ای را با هدف کشاندن ناتو 

به جنگ با روسیه طراحی و اجرا خواهد کرد زیرا این تنها 
شانس پیروزی او در مقابل مسکو است.

پیش تر ولادیمیر پوتین رئیس جمهور روسیه در اظهاراتی 
گفت که کشورهای عضو ائتلاف آتلانتیک شمالی اکنون 
فقط در مورد استفاده احتمالی کی یف از موشک های دوربرد 
غربی بحث نمی کنند، بلکه در حال تصمیم گیری هستند که 

آیا مستقیماً در درگیری اوکراین دخالت کنند یا خیر.

چین چهار ماهواره جدید به فضا پرتاب کرد

»وزیر بهداشت لبنان«: شمار شهدای جنایت های رژیم صهیونیستی به ۷۰ نفر رسید

اوربان و سالوینی خواستار توقف فوری جنگ در اوکراین شدند

زلنسکی برای ایجاد درگیری میان ناتو و روسیه دست به هر اقدامی خواهد زد

سارا نصرتی 
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فرمانده لشکر عملیاتی ۱۰ سید الشهدا )ع(، با تاکید بر اینکه 
دفاع  مقدس به ما آموخت باید روی پای خود بایستیم، 
نشستیم دشمن  برابر دشمن عقب  در  که  جا  هر  گفت: 

جسورتر شد و ما ضربه خوردیم.
لشکر  فرمانده  سامانلو  قاسم  پاسدار  دوم  سرتیپ  سردار 

عملیاتی ۱۰ سید الشهدا )ع(، ضمن گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدا و هفته دفاع مقدس با تاکید بر اینکه عقب نشینی 
و مسامحه در برابر دشمن هرگز جایز نیست، اظهار داشت: 
ملت ایران در دفاع مقدس، در حالی با یک جنگ نابرابر، 
تحمیلی و ناجوانمردانه از جانب دشمن روبرو شد که حکومت 
منحوس بعث عراق از پشتیبانی گسترده مالی و تسلیحاتی 
شرق و غرب برخوردار و بر اساس منطق نظامی پیروزی بر 
این حکومت وابسته به استکبار محال بود اما قدرت ایمان، 
خودباوری و جانفشانی  ملت بزرگ ایران تمام معادلات را به 
نفع ایران اسلامی تغییر داد و به ما آموخت که برای پیروزی 

باید روی پای خود بایستیم و تنها به توان خود تکیه کنیم.
وی با بیان اینکه در طول تاریخ هرگاه به جای تکیه بر توان 
داخلی به کمک بیگانگان دل خوش کردیم و یا در برابر 
دشمن عقب نشستیم، ضربه خوردیم، تصریح کرد: امروز 
جنایات رژیم جنایتکار صهیونسیتی و کشتار بیش از ۴۲ 
هزار انسان بی گناه که اغلب زن و کودک هستند، به خوبی 
نشان می دهد که اگر در برابر دشمن توان بازدارندگی نداشته 
باشیم، دشمن از هیچ جنایتی نسبت به ما دریغ نخواهد کرد.

فرمانده لشکر عملیاتی ۱۰ سیدالشهدا )ع( در ادامه با تاکید 
بر قدردانی از رشادت های مردان و زنان نقش آفرین در دفاع 
مقدس و تبیین و تشریح فرهنگ ایثار و مقاومت برای نسل 

های آتی، عنوان کرد: همزمان با رژه یگان های پیاده و سواره 
استان البرز، در منطقه حصارک در روز سی و یکم شهریور ماه، 
توان بالای رزمی نیروهای مسلح ایران اسلامی به دشمنان 

ملت ایران گوشزد خواهد شد.
سامانلو با تاکید بر تداوم راه شهدا، افزود: همزمان با هفته 
دفاع مقدس کنگره ۱۲۲ شهید مدافع حرم استان البرز، در روز 

چهارم مهر ماه برگزار خواهد شد.
وی  همچنین با بیان اینکه سرکشی و تکریم خانواده های 
معزز شهدا و ایثارگران یکی دیگر از ویژه برنامه های این لشکر 
عملیاتی، در هفته دفاع مقدس است، عنوان کرد: همزمان با 
هفته دفاع مقدس هر شب از ساعت ۲۲ ویژه برنامه ای به 
صورت زنده از لشکر عملیاتی ۱۰ سید الشهدا)ع( در سیمای 
استان البرز پخش خواهد شد که به تشریح و تبیین رشادت 
های شهدا، ایثارگران و رزمندگان  این لشکر همیشه پیروز، در 

دفاع مقدس خواهد پرداخت.
سامانلو با تاکید بر اینکه دفاع مقدس به عنوان یک حماسه 
بزرگ تاریخی باید برای نسل جوان تبیین و تشریح شود، 
خاطر نشان کرد: همه ما در برابر شهدا مسئول هستیم و 
کمترین کاری که می توانیم در برابر ادای دین نسبت به 
شهدا انجام دهیم، انتقال ارزش های آن ها به نسل جوان و 

نسل های آتی است.

دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی در بیانیه ای اعلام کرد: دکتر رضا سراج، معاون فرهنگ و ارتباطات دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی 
پس از تحمل یک دوره بیماری و طی مراحل درمان، صبح امروز دعوت حق را لبیک گفت.

در این بیانیه آمده است: دکتر رضا سراج از چهره های انقلابی و راهبردی در حوزه های سیاسی، فرهنگی و دانشگاهی بود که سال ها 
مجاهدت در میادین مختلف از دفاع مقدس تا عرصه امنیت ملی را در کارنامه خود ثبت کرده است. برای ایشان که در روز میلاد پیامبر 
رحمت العالمین )ص( و حضرت جعفر بن محمد عالم آل محمد )ع(، دعوت حق را لبیک گفت؛ حشر با اهل بیت عصمت و طهارت و 

برای خانواده محترم، همرزمان و دوستان ایشان صبر و اجر از درگاه الهی مسألت داریم.

رضا سراج درگذشت

در شهر

»فرماندهلشکرعملیاتی۱۰سیدالشهدا)ع(«:

دفاعمقدسبهماآموخت،بایدرویپایخودبایستیم

دفاع مقدس

 

 

آلودگی هوا؛ معضلی تمام  نشدنی

امروزه آلودگی هوا به یکی از معضلات اصلی کشورهای در حال 
توسعه تبدیل شده است. آلودگی هوا به طرق گوناگون آثار 
زیان بار دراز مدت و کوتاه مدتی بر سلامت انسان ها می گذارد. 
معمولاً میزان این آسیب ها بستگی به غلظت مواد شیمیایی 
موجود در هوا و همچنین میزان قرارگرفتن افراد در معرض هوای 
آلودگی های جوی می تواند  از  ناشی  بیماری های  دارد.  آلوده 
بسیار پرهزینه باشند، بطوری که هزینه های درمانی، کاهش 
بهره وری در محل کار معمولا سالیانه میلیاردها دلارهزینه بر 
جامعه تحمیل می کند. اولین گام برای حل مشکل آلودگی 
هوا ارزیابی شرایط است. محققان آلودگی هوا را بررسی نموده 
و استانداردهایی را برای اندازه گیری نوع و مقدار آلاینده های 
خطرناک تعیین کرده اند. سپس باید حد مجاز آلایندهای هوا 
مشخص شود؛ در این مرحله می توان گام هایی برای کاهش 
اثر  برای موادی که در  برداشت. تنظیم مقررات  آلودگی هوا 
فعالیت های انسانی در فضا منتشر می شود، گام بعدی بوده 
و این هدف را تکمیل می کند. بسیاری از کشورها برای میزان 
انتشار آلاینده های خودروها و صنایع محدودیت هایی را اعمال 
کرده اند. امروزه در کشورهای پیشرفته برای تصفیه و ضدعفونی 
منابع آلوده جوی، استفاده از روش های سازگار با طبیعت، که 
قرار  افزون مورد توجه  پایدار هستند بطور روز  لازمه توسعه 
گرفته اند. کاربرد پرتو فرابنفش و اوزون از این جمله بوده و 
هر دو برگرفته از روش هایی است که طبیعت برای تصفیه و 
ضد عفونی منابع آب و هوا  در اختیار بشر قرار داده است. در 
سلسله مطالبی به موضوع آلودگی هوا در شماره های بعدی 

خواهیم پرداخت.

بدونزمين،بدونپشتوانه؛

رنكينگ ١٩ جهانی با مربی ایرانی!

مقام معظم رهبری در پايان ديدارشان با ورزشكاران و 
مدال آوران المپيک و پاراالمپيک مجدد تاكيد بر استفاده 
از مربيان داخلی داشت. امير قلعه نویی نمونه بارز مربی 
داخلی است. صرف نظر از نحوه بازی ملی پوشان كه 
شايد به دل برخی ننشيند، اما در امر نتيجه گيری، رتبه 
آن هم  است.  واقعيتی  رنكينگ جهانی گويای هر   19
فوتبالی كه در زيرساخت ها ايرادات بنيادین دارد. تيم 
ملی زمين برای مسابقه ندارد، دو تيم مطرح و پرطرفدار 
كشور دربدر در شهرستان ها دنبال زمين برای برگزاری 
مسابقه هستند و قريب یک دهه و بيشتر فوتبال ما از 
حيث پشتوانه سازی )بازيكن( فاقد خروجی مورد انتظار 
بوده و… ارتقای به سطح 19 جهانی چه معنا و مفهومی 
فقدان  با  و  شرايط  اين  در  كه  كرد  كتمان  نبايد  دارد؟ 
بازيكن تراز اول، شخصِ قلعه نویی شاهكار كرده است. 
بدون دليل چنين ادعایی ندارم، تعداد لژيونرهای امروز 
را با گذشته مقايسه كنيد؛ بجز طارمی با ٣٣ سال سن 
كه در اينتر توپ می زند، كدامیک از ملی پوشان در لیگ 
های معتبر توپ می زنند؟ وقتی آزمون از رُم به ليگ 
امارات می آيد و امثال جهانبخش و قدوس هنوز تيم 
ندارند، معنای آن چيست؟ با اين تفاسير و نكات زياد 
ديگری كه قابل ذكر است بايد اعتراف كرد وقتی مقام 
معظم رهبری تاكيد بر استفاده از مربيان داخلي دارد به 
اين دليل است كه مربی ايرانی در محدويت ها فرصت 
سازی می كند، تعصب دارد و تعهد به كار...! امكانات 
فوتبال ما را نه با عربستان، كره و ژاپن و.. بلكه با همين 
افغانستان مقايسه كنيد! در چنين شرايطی، قرار گرفتن 
در رنكينگ 19 جهان مقوله ای فراتر از شاهكار است، 

چيزی شبيه معجزه كه قلعه نویی زمينه سازش است.
آقای تاج! پاداش نه، حقوق عقب مانده كادرفنی تيم ملی 

کِی پرداخت می شود!؟

شهر ما خانۀ ما)13(

دیدگاه

وارداتی و  استانداران  1.سال  هاست که  تفکر تحمیل 
توسط  بومی  غیر  مدیران  ای  فله  واردات  آن،  تبع  به 
استانداران وارداتی و بی علقه به البرز؛ در سایه سیاستها 
ی توجیهی و توجیهات سیاسی دولتها، در این استان 
»رزومه سازی!« به شکل قاعده ای قهری در آمده است.

این  از  آمده  بدست  بررسی  های  نتایج  2.درحالی  که 
یا  و  ای  قبیله  قومی،  تعصبات  از  فارغ  غلط،  قاعده 
تمام  که  دارد  آن  از  حکایت  جناحی؛  جانبداری  های 
دولتهای آمده و رفته، بی اعتقاد به هر گونه ارزیابی 
عملکرد نهایی، هرگز سود و زیان حاصل از به کارگماری 
استانداران وارداتی و کابینه مدیران غیر بومی شان را از 
منظر آسیب شناسی مورد سنجش قرار نداده اند و حتی 
محض امتحان و مقایسه، یک بار بستر فرصتی برابر 
را برای خیل نیروهای کارآمد و کارنامه دار بومی این 
استان فراهم نکرده اند. چه، بسیاری از مدیران بومی 
البرز، به زعم قابلیت قرار گرفتن در تراز مدیریتهای ملی، 
سالیان درازی است که در صف انتصاب دولتهای مدعی 

شایسته سالاری دینی، به انتظار ایستاده اند.
٣.لازم به تصریح است که اثرات مخرب این انتصابات 
صرفا سیاسی که پس از انتخاب هر ریاست جمهوری، 
بلافاصله گریبانگیر آزمایشگاه استاندارسازی! البرز شده 
و کم کم تمام عرصه های مدیریتی آن را از بالاترین 
الشعاع خود  پایین ترین مسندها، تحت  تا  مناصب، 
قرار داده، سالهاست که خوره وار به جان بومی گزینی 
شایسته سالارانه در البرز افتاده و در رگ و پی بسیاری 
از بزرگان جناحین سیاسی و تصمیم سازان اثرگذار،  و 
در عین حال فاقد حس تعلق و هویتمندی این استان 
یتیم و معتاد به بیماری »مرغ همسایه را غاز دیدن«، 

ریشه دوانیده و لاجرم، در چرخه وارونگی های سیاسی، 
ادبیات دفاع و حمایت از مدیران بومی تراز توسعه را، 
با وجود برتریهای ثبوتی در توان و تخصص؛ از قاموس 

انتصابات حذف کرده است.
تبیین  در  »پزشکیان«؛  دکتر  که  درحالی   است  4.این 
معیارهای استانداران دولتش، تاکید کرده است: »ملاک 
و معیار ما در تعیین استانداران، توانمندی، شایستگی 
وابستگی  های  یا  روابط  نه؛ داشتن  و تخصص است، 
را می  استانداری  البرزنشینان  نگاه،  این  با  سیاسی«. 
خواهند که در کنار کارآمدی، کاملا بر متن مطالبات 
روابط  سیاسی،  جغرافیای  کرده،  رسوب  معضلات  و 
درون استانی و هنجار و نابهنجار آن، آگاهی و اشراف 
با حائزیت شناسنامه بومی، شناسای زیر و  داشته و 
بم استان سی و یکم کشور بوده و انتصابش، فارغ از 
فشارها، لابیگریها و زد و بندهای مرسوم سایه نشینان 
قلعه های قدرت و سهم خواهان پستوهای سیاست، 
کلید بخورد و ظهور کارکردی حضورش، به بازنمایی و 
بازسازی جایگاه استراتژیک البرز، با محوریت »توسعه 
سرزمینی« و انطباق آن با مفاد معطل مانده سند چشم 

انداز، منتهی گردد.
5.لذا، در آستانه انتصاب استانداران دولت »مسعود«، 
انتظار می  رود که با وجود بسیاری از انحراف معیارهای 
موجود در متن و حواشی حکمرانی دولتهای پیشین در 
این استان پر ظرفیت، اما رشد نیافته، دولت چهاردهم 
که رسما با شعار تغییر و توسعه و اصلاح روی کار آمده، 
مراقب باشد که شعار بهبود سازی؛ ذبح سیاسی بازی 
نشود. چه اینکه خود، خاطر نشان کرده:»در این دولت، 
خیانتی بالاتر از سپردن کار به افراد ناکاربلد وجود ندارد«.

6.کوتاه سخن اینکه، تحقق این خواسته، مطالبه بحقی 
از سوی  تری، هم  چندان  دو  با حساسیت  که  است 

نمایندگان فعلی مردم البرز در مجلس شورای اسلامی 
و هم از سوی آیت الله سیدمهدی حسینی همدانی، 
نماینده محترم ولی فقیه در استان پیگیری می شود. 
اند:  چه اینکه، ایشان در همین راستا تصریح داشته 
»این استان منابع انسانی توانمندی دارد که متاسفانه 
به خاطر سیاسی کاری  ها به کار گرفته نشده اند و البرز؛ 
سال  هاست که از سیاسی کاری رنج می برد و مدیرانی 
که در آن به کار گرفته شده اند، نسبت به البرز و مسائل 
و مشکلات آن دلبستگی نداشته اند و اگر هم کسی، 
زیرساخت  ها  به  داده،  انجام  کاری در طول مدیریتش 
نپرداخته و خیلی کارهای ساده و ویترینی برای ثبت 
در رزومه انجام داده است.« با این تفاسیر، بد نیست که 
مجددا یادآور شویم؛ »ورود استاندار وارداتی و واردات 

استانداری به البرز، ممنوع!«

ورود استاندار وارداتی و واردات استانداری به البرز ممنوع! 

حسن صانعی  پور 

مجيد سعيدی

مرتضی دهقان  آزاد

از »البرز« چه  خبر؟
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»علی صالحی« -دادستان عمومی و انقلاب تهران- گفت: به مناسبت میلاد باسعادت نبی مکرم اسلام )ص( و حضرت امام 
جعفرصادق )ع( و آغاز سال تحصیلی جدید، به بیش از ۶ هزار زندانی واجد شرایط و دارای فرزند محصل، مرخصی اعطا می شود. 
وی با بیان اینکه در برنامه ملاقات مردمی این هفته دادستانی تهران، بیشتر مراجعان تقاضای اعطای مرخصی به زندانیان دارای 
فرزند به مناسبت شروع سال تحصیلی را داشتند، اظهار داشت: بر همین اساس به مناسبت فرا رسیدن عید میلاد پیامبر عظیم 
الشأن اسلام )ص( و امام جعفر صادق )ع( همچنین به مناسبت بازگشایی مدارس در هفته اول مهر و در راستای تحکیم بنیان 

خانواده، به بیش از ۶ هزار زندانی واجد شرایط استان تهران، به مدت پنج روز مرخصی اعطا خواهد شد.

به بیش از ۶ هزار زندانی واجد شرایط مرخصی اعطا می شود

سبز

مدیرعامل صندوق ملی محیط زیست گفت: بر اساس مطالعات 
رفع مشکلات  با هدف  بودجه ای  بندهای  اگر  انجام شده، 
زیست محیطی تقویت نشود، تا پنج سال آینده شاهد عدم 
تحقق اهداف برنامه هفتم و منفی شدن رشد صادرات و رشد 

اقتصادی خواهیم بود.
»علی عبدی زاده« افزود: صندوق ملی محیط زیست علاوه بر 
بودجه سالیانه، از ۲ محل قانون هوای پاک و ماده ۱۲ مدیریت 
در سال ۱۳۹۹  اما فقط یک بار  دارد،  منابع  پسماند ورودی 
یک درصد از ۳۵ درصد عوارض آلایندگی به صندوق اختصاص 

یافت و در سال های بعد جلوی آن گرفته شد.
وی با اشاره به اینکه درصدد احیای سهم صندوق ملی محیط 
زیست از عوارض آلایندگی هستیم، ابراز امیدواری کرد بتوان 
از محل های دیگر قانون هم ورودی مالی برای صندوق ملی 

محیط زیست ایجاد کرد.
آن قدر  صندوق  اختصاصی  منابع  اینکه  بیان  با  عبدی زاده 
قابل توجه نیست که بتوان با سیاست های اهرمی به آن ضریب 
داد، گفت: باید بتوانیم از محل بودجه سالیانه کشور سهم مان 

را افزایش دهیم.
مدیرعامل صندوق ملی محیط زیست توضیح داد: یک بندی در 
بودجه داریم که به حقوق معدنی، خسارات ناشی از اکتشافات 
یا بهره برداری از معادن مربوط است. با درنظر گرفتن آلودگی 
زیست محیطی می توان از محل درآمدهای این بخش مبلغی 
را به صندوق ملی محیط زیست اختصاص داد تا درصدد جبران 

خسارت ناشی از فعالیت هایی از این دست برآید.
عبدی زاده ادامه داد: فراتر از موضوع اکتشاف و بهره برداری از 
معادن، ما با مسئلۀ استخراج نفت و گاز روبه رو هستیم، زیرا 
تالاب های ما در نواحی جنوبی کشور با اکتشاف میادین نفت 

و گاز تا مرز هشدار به خطر افتاده است.
اگر  کرد:  تاکید  زیست  محیط  ملی  صندوق  مدیرعامل 
می خواهیم محیط زیست پویا داشته باشیم، باید بخشی 
از منابع درآمدی مان را از محل نفت و گاز به حوزه محیط 
زیست اختصاص دهیم تا بتوانیم آلودگی های و خسارت ها 

را جبران کنیم.
عبدی زاده گفت: از آنجایی که سازمان حفاظت محیط زیست 
بر اساس قانون امکان دخالت مستقیم را در این بخش ندارد، 
بنابراین صندوق ملی محیط زیست با گستره ملی و با مصوبه 
هیات دولت و تصویب شورای نگهبان در سال ۹۳ تاسیس و 

راه اندازی شد.
مدیرعامل صندوق ملی محیط زیست با بیان اینکه در این 
حفاظت  سازمان  مالی  نهاد  تنها  به عنوان  صندوق  سال ها 
محیط زیست کار خود را شروع کرد اما از ماموریت اصلی خود 
فاصله داشت، گفت: در حال برنامه ریزی هستیم که صندوق 
را در جایگاه خود و بر اساس انتظارات قانونی تعریف کنیم، 
ما نه تنها باید برای صندوق در بازارهای سرمایه و بازار پول 
ظرفیت سازی کنیم، بلکه باید از منابع بودجه ای که ناشی از 
درآمدهای منابع طبیعی است و ارتباط مستقیم با محیط 

زیست دارد، استفاده کنیم.
وی عنوان کرد: ضروری است محیط زیست را در درآمدهای مان 
از منابع طبیعی ببینیم و در نهایت ماموریت هایش را تعریف 
کنیم و به زبان ساده بگوییم باید از آن محل درآمدی چه 

هدفی را دنبال کند.
عبدی زاده تصریح کرد: با توجه به منویات رهبر معظم انقلاب 
در موضوع محیط زیست و همین طور تاکیدات رئیس جمهور 
چهاردهم و رئیس سازمان حفاظت محیط زیست، آسیب های 
محیط زیستی با جدیت در حال شناسایی و چاره جویی است.

مدیرعامل صندوق ملی محیط زیست با اشاره به نقش اثرگذار 
دولت، سازمان برنامه و بودجه، مجلس و حتی وظیفه شورای 
نگهبان، گفت: انتظار داریم دستگاه ها پای کار بیایند تا موارد 
بودجه ای برای حفاظت از محیط زیست به عنوان سرمایه اصلی 
آیندگان و سرمایه بین نسلی در راستای تحقق اهداف برنامه 
هفتم )متوسط رشد صادرات نفتی ۱۲.۴ درصد، متوسط رشد 

صادرات غیرنفتی ۲۲.۶ درصد( تامین شود.
عبدی زاده گفت: بیش از ۱۰ مورد از بندهایی که در تبصره های 
مختلف در محل منابع درآمدی بودجه ای وجود دارد به تفکیک 
احصا کردیم و در اختیار ریاست سازمان حفاظت محیط زیست 
قرار دادیم تا با حمایت وی به عنوان رئیس مجمع صندوق 

ملی محیط زیست و همکاری سازمان برنامه و بودجه آن را 
محقق کنیم.

مدیرعامل صندوق ملی محیط زیست با اشاره به کارهای 
در صورت عدم  داد و گفت:  انجام شده هشدار  مطالعاتی 
تحقق بندهای بودجه ای، قابل تامل است که تا پنج سال آینده 
صادرات مان به خطر خواهد افتاد و اهداف برنامه هفتم توسعه 

محقق نخواهد شد.
عبدی زاده توضیح داد: بسیاری از کشورها در سال های آتی 
در پی رهگیری استانداردهای محیط زیستی، ورود کالا به 
کشورشان را منوط به رعایت حداقل های محیط زیستی و 

گواهینامه های ایزو می کنند.
به طور مثال  زیست گفت:  مدیرعامل صندوق ملی محیط 
کشورهای اروپایی واردات قیر با بشکه را ممنوع کردند، زیرا 
بازیافت بشکه هزینه بر و آسیب زننده به محیط زیست است، 
بنابراین ما هم باید در بحث بسته بندی استانداردهای محیط 

زیستی را به طور جدید دنبال کنیم.
عبدی زاده در پایان شرط تحقق اقتصاد سبز را تامین منابع 
مالی عنوان کرد و گفت: اقتصاد سبز یعنی تولید با آلایندگی 
صفر، مشابه اتفاقی که در بسیاری از کشورهای در حال توسعه 
درحال رقم خوردن است و در ایران باید برای حفظ منافع ملی 

هرچه سریعتر به آن جامه عمل بپوشاند.

»دنیایهوادار«گزارشمیدهد؛

دیر بجنبیم دروازه های صادرات به رویمان بسته می شود

 
انتظارپشتسرانتظار؛

بحران ها در خانوادۀ 

هندبال ادامه دارد...

اینکه کمتر از ۲۰ روز دیگه تا شروع فصل جدید لیگ برتر هندبال 
مردان فرصت باقی مانده اما هنوز مشخص نیست لیگ سی 
و هفتم با شرکت ۱۰ یا ۱۲ تیم برگزار می شود، در نوع خودش 

بسیار جالب است.
این اتفاق در شرایطی در حال رخ دادن است که هنوز برخی 
از بازیکنان شاخص و نام آشنا که سابقه بازی در تیم ملی 
به  دارند.  را در کارنامه  و حتی مسابقات قهرمانی جهان 
طور مثال سجاد ندری چپ دست الشتری هندبال ایران 
و مجتبی کرمیان خط زن کرمانشاهی بدون تیم خارج از 
زمین هندبال قرار گرفتند و به صورت انفرادی در حال سپری 
کردن تمرینات بدنسازی هستند و فصل نقل و انتقالات 
این رشته همچنان ادامه دارد. البته که نباید فراموش کرد 
کماکان صحبت های مبنی بر حضور نماینده سبزوار تیمی 
که فصل قبل لیگ برتری بود و سهمیه را حفظ کرد، تیم 
شهرزاد لارستان تیم سوم لیگ یک سال قبل و رعد پدافند 
البرز برای بازگشت به لیگ برتر به گوش می رسد. اما ذکر 
آغاز  اینکه ۱۶ مهر  با وجود  این نکته هم ضروری است  
فصل جدید مسابقات لیگ برتر است و ورودی هر تیم ۵۰۰ 
میلیون تومان، باشگاه های مثل پلیمر خلیج فارس و پیکان 
امسال در رشته هندبال مردان تیمداری نخواهند کرد و فراز 
بام خائیز دهدشت و پرواز هوانیروز اصفهان نیز به لیگ 

دسته اول سقوط کردند.
به نظر شما چند روز دیگه انتظارات جامعه هندبال در بخش 
مردان به پایان می رسد و تیم ها تکلیف خود را می دانند؟ 
کازرون  زمینی  نیروی  تیم  نیست  ماجرا  پایان  این  البته 
که سال گذشته نایب قهرمان لیگ برتر هندبال آقایان شد 
همچنان ادامه فعالیتش در هاله ای از ابهام قرارگرفته است و 
هنوز مشخص نیست این باشگاه در تهران تیمداری می کند 
یا همچون گذشته با نام کازرون و نماینده استان فارس راهی 
لیگ برتر می شود این موضوع هم برای تیمی که سابقه 
حضور در جام باشگاه های آسیا را در کارنامه دارد در نوع 

خودش جالب است.
بحران های هندبالی فقط مربوط به بخش آقایان نیست و 
در بخش بانوان نیز از روزها قبل زمزمه های به گوش رسید 
که تیم فولاد هرمزگان نایب قهرمان فصل قبلی این رقابت ها 
در آستانۀ انحلال قرار گرفته است و بازیکنان این باشگاه از 
ساعاتی قبل پس از اعلام مسئولین مبنی بر عدم تیمداری در 
لیگ برتر هندبال بانوات در حال مذاکرات و تماس های تلفنی 
با مربیان دیگر باشگاه هستند تا راهی تیم جدید شوند. این 
درحالی است که ده روز دیگر به شروع بیستمین دوره لیگ 

برتر هندبال زنان فرصت باقی مانده است...

خارج از گود

کیمیا عبدالله  پور

رایانه ای هشدار داد که هوش  یک دانشمند علوم 
مصنوعی به دلیل استفاده زیاد انرژی، بحران اقلیمی 
)اصطلاحی که گرمایش جهانی و تغییر اقلیم و تاثیر 

آن ها را توصیف می کند( را تسریع می کند.
در  تِک اِکسپلور  وبگاه  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
گزارشی آورده است: اگر به محیط زیست اهمیت 
می دهید، درباره استفاده از هوش مصنوعی بیشتر 
 ،)Sasha Luccioni( لوسیونی  ساشا  کنید.  فکر 
هدف  با  کانادا  اهل  رایانه ای  علوم  دانشمند 
این  زیست محیطی  تأثیرات  درباره  آگاهی بخشی 
مصنوعی  هوش  می دهد:  هشدار  جدید،  فناوری 
موتور جست وجوی  یک  از  بیشتر  برابر   ۳۰ مولد، 

سنتی انرژی مصرف می کند.
در  که  است  هوش  نوعی  مولد  مصنوعی  هوش 
یا  تصویر  متن،  است  قادر  کاربر  فرمان  به  پاسخ 

رسانه های دیگر را تولید کند.
لوسیونی که در سال ۲۰۲۴ میلادی از سوی مجله 
آمریکایی تایم به عنوان یکی از ۱۰۰ فرد تأثیرگذار 

در دنیای هوش مصنوعی معرفی شد، چندین سال 
برنامه هایی  انتشار  کمیت  تعیین  دنبال  به  است 
 ))Midjourney( میدجِرنی  یا  چَت جی پی تی  مانند 

بوده است.
این پژوهشگر در حاشیه کنفرانس هوش مصنوعی 
ALL IN در مونترال کانادا اظهار داشت: به نظر من 
استفاده از هوش مصنوعی مولد برای جست وجو در 

اینترنت ناامیدکننده است.
وی گفت: مدل های زبانی که برنامه ها بر اساس آن ها 
ساخته شده اند، به ظرفیت های محاسباتی عظیمی 
برای آموزش روی میلیاردها نقطه داده نیاز دارند که 
لازمه آن سِروِرهای قدرتمند است. برای پاسخگویی 
به درخواست های هر کاربر نیز باید انرژی صرف شود.

انجام  جست وجو  موتورهای  آنچه  افزود:  لوسیونی 
)به طور  است  اطلاعات  ساده  استخراج  می دهند 
مثالیافتن پایتخت یک کشور(؛ اما برنامه های هوش 
مصنوعی اطلاعات جدیدی تولید می کنند که باعث 

می شود انرژی بسیار بیشتری مصرف شود.

رئیس هیأت هاکی استان اصفهان با اشاره به زیرساخت های هاکی 
محلات مختلف شهر اصفهان از اعزام تیم هاکی پسران به مسابقات 

قهرمانی کشور خبر داد.
مهران انصاری پور رئیس هیأت هاکی استان اصفهان پیش از اعزام تیم 
هاکی پسران زیر 1٣ سال به مسابقات قهرمانی  کشور در گفت و گویی 
با »دنیای هوادار« اظهار داشت: توجه به رده سنی نو نقالان و نوجوانان 
پایه های کسب قهرمانی هاکی اصفهان را در آینده محکم تر خواهد کرد.
وی افزود: توجه به نوجوانان محلات و استعدادیابی این رشته ورزشی 
در محلات می تواند ضامن رشد و توسعه هاکی در استان اصفهان باشد.

رئیس هیأت هاکی استان اصفهان تصریح کرد: از سال  های گذشته 
هاکی از پشتوانه های خوب فنی و اخلاقی برخوردار بوده است که می 
توان به عنوان نایب قهرمانی تیم پیش کسوتان هاکی اصفهان در کشور 

اشاره کرد.
وی با ابراز  امیدواری خاطرنشان کرد: در مسابقات پیش رو که در شهر 
تبریز برگزار خواهد شد، سعی می کنیم شاهد درخشش مجدد هاکی 

بازان اصفهان در این دوره رقابت ها  باشیم و تیم پیشکسوتان را  روی 
سکوی قهرمانی ببینیم.

وی در ادامه افزود: طبق اعلام کمیته پیشکسوتان هاکی کشور، برای 
نخستین بار تیم منتخب پیشکسوتان در قالب تیم ملی به تورنمنت 
بین المللی اعزام خواهد شد و بطور قطع از استان اصفهان در این تیم 
بازیکنان خوبی را خواهیم داشت. حضور تیم هاکی اصفهان در مسابقات 
لیگ کشور با حمایت حامیان مالی، پرقدرت خواهد بود و نام هاکی 

اصفهان را مجدداً زنده خواهد کرد.
انصاری پور در پایان افزود: حمایت جدی از هاکی شهرستان های فعال 
بخصوص شهرستان سمیرم را در عرصه مختلف خواهیم داشت و درصدد 
هستیم در سایر شهرستان ها نیز هاکی را فعال کنیم، زیرا شهرستان  ها از 

پتانسیل های بالایی برخوردارند.

تسریع بحران اقلیمی توسط هوش مصنوعی »رئیس هیأت هاکی استان اصفهان« تأکید کرد؛

لزوم توجه ویژه به نونهالان و مقولۀ استعدادیابی 

صمد خزایی

اصغر قلندری
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»تو و همکارانت، بازجوها و کارآگاه ها مثل ماهی گیر روی آب 
هستید. طعمه تان را در آب می اندازید. ماهی های کوچک، همان 
بی تجربه ها را، همان هایی که هنوز تحت تأثیر نفس شان هستند، 
آن ها برای طعمه می جنگند، شنا می کنند و سعی می کنند آن 
احمق  چون  است  قلاب  آن  نمی دانند  آن ها  بگیرند.  را  قلاب 
هستند. آن ها متکبر هستند و شما کلی از این ماهی ها را صید 
می کنید. اما گاهی طعمه تان یک ذره پایین تر می رود، تا وسط 
و آنجا ماهی های متوسط وجود دارد و صیدشان کار سختی 
است. فقط وقتی عقلشان را از دست داده باشند یا نفسشان بر 
آن ها غلبه کرده باشد می توانید آن ها را صید کنید. آن ها را به دام 
می اندازید و بالا می کشید، روی دیوارتان نصب می کنید. کنفرانس 
مطبوعاتی برگزار می کنید و کتابتان را می نویسید. اما در اعماق 
آب، در عمیق ترین نقاط دریا بزرگ ترین ماهی ها هستند و اصلًا 
نمی توانید فکرش را بکنید که چقدر بزرگ هستند. هیچ ایده ای 
ندارید که چقدر آن پایین مانده اند. آن ها همه چیز را می بینند. 
همه چیز را تماشا می کنند. گاهی ماهی های کوچک را می خورند 
اما به دام نمی افتند. تنها راهی که می توانید صیدشان کنید این 
است یکی از آن ها بشوید. تو نمی توانی این کار را بکنی. هنوز 
نه، شاید یک روزی اگر بتوانم به تو اعتماد کنم، تو را با خودم 
زیر آب ببرم. خودت خواهی دید که چقدر عمیق است«. این 
تک گویی، واپسین جملات تد باندی در اولین دیدار با بیل هگمایر 
است. تد باندی که مظنون به قتل های فراوانی است و اکنون 
یکی از نمونه های طرح مطالعاتیِ FBI برمبنای روان کاوی برای 
شناخت بهتر قاتلین سریالی و استفاده از نتایج مطالعۀ آن ها برای 
رفتارشناسی قاتل های بعدی. در سال های قبل کسی نتوانسته 
از ملاقات و بازجویی تد به جایی برسد. هنگامی که مدیر پروژه 
اسم او را می آورد از نیروهای قدیمی کسی حاضر به قبول کردن 
گفت وگو با او نیست و هگمایرِ تازه کار مسئولیت کارکردن با او 
را می پذیرد. رئیس زندان نیز قبل از اولین دیدار هگمایر با تد، 
تذکرهایی به او می دهد از اینکه او بازجوها را فقط بازی می دهد 
و در پایان علاوه بر آنکه اطلاعاتی فاش نمی کند بلکه به ریش 
آن ها نیز می خندد. »خدانشناس« با معرفی تد باندی در حد حرف 
و گفته های دیگران، با چنان توصیفاتی از ناحیۀ کسانی که او را 
ملاقات کرده اند و با چنین جملاتی در اولین دیدار، انتظاراتی بزرگ 
در مخاطب ایجاد می کند و وعدۀ فیلمی هیجان انگیز که به دنبال 
قاتل و رازگشایی از جنایتی خاص نیست، بلکه در پی بازکردن 
درون یکی از زیرک ترین و مخوف ترین قاتلین سریالی است که 
خود نیز وعده می دهد دست ما بگیرد و به اعماق تاریک وجودِ 
خودش ببرد، اما موفق نمی شود به هیچ کدام از ادعاها یا اهدافی 
که دارد برسد و فیلمی آشفته و بی اساس شده است که هیچ 

طرفی نمی تواند ببندد.

»خدانشناس« با حرکت کردن در چند مسیر بدون آنکه در هر کدام 
از آن ها بدرستی پیش برود و تلاش کند آن را به فرجام برساند 
تبدیل به فیلمی چندپاره شده است. در گام اول و با توجه به 
نوشته های اول فیلم، مبنا بر تحقیقات، یافته ها و خاطرات بیل 
هگمایر از مأمورین ویژۀ FBI است در ارتباط با بررسی قاتلین 
سریالی و در سکانس دوم پای تد باندی به داستان باز می شود 
و برای مخاطب شخصیت اصلی و ضدقهرمان فیلم مشخص 
می شود و مسئلۀ بنیادی که قرار است بر آن تمرکز شود، درون 
و شناخت تد است به عنوان فردی تحصیلکرده که روان شناسی 
خوانده، در حقوق سررشته ای دارد و همه زکاوت او را تأیید می کنند 
و تک گویی هم در ابتدایی مطلب آمده، دارد مسیر آتی فیلم را 
مشخص می کند. هگمایر صادقانه به تد می گوید فقط می خواهد 
او را در درک کند. در سه ملاقات اولیه بین این دو که بتدریج 

رابطۀ آن ها صمیمی تر می شود و هگمایر تمام توهین ها، بازی ها 
و داد و فریادهای تد را تحمل می کند تا مثلاً اعتمادی بوجود 
بیاید و مخاطب کم کم آماده برای ورود به درون شرور این شخص 
می شود، اما ناگهان با خبر اعدام تد در هفتۀ بعد، آن مسیر تماماً 
فراموش می شود و دیگر هیچ. سرانجام این ملاقات ها چیست؟ 
قرار است با مطالعۀ گذشتۀ تد با عوامل مؤثر بر زندگی او آشنا 
شویم و بگوییم چرا اینگونه شده است اما چرا داریم گذشتۀ 
هگمایر را واکاوی می کنیم؟ که تد به هگمایر اثبات کند که او 
هم به آن چیزی که یک قاتل سریالی زنان فکر می کند اندیشیده 
است؟ که او می تواند به زن تجاوز کند و زن را بکشد و اگر نمی کند 
از دیوانه نبودن او است و تد هم دیوانه نیست که قاتل باشد؟ و اگر 
اوضاع متفاوت بود اتفاقات به گونه ای دیگر برای آن ها رخ می داد؟! 

عمق آن دریا کجاست؟ وقتی این ها نتوانند به جایی برسند، تماماً 
بی اثر هستند و هیچ فایده ای ندارند.

مسیر دیگری که فیلم در آن گام  برمی دارد احتمال تغییر زندگی 
هگمایر به واسطۀ ارتباط با تد است.که در جملات آخر آن تک گویی 
هم اشاره ای به آن می شود که شاید اگر اعتمادی به وجود بیاید 
با هم به عمق دریا بروند. با گرم شدن رابطۀ آن ها و بیشترشدن 
نامه نگاری ها، مافوق هگمایر هم به او تذکراتی می دهد و هم زمان 
با این تذکر زنی وارد اتاق می شود و ذهن هگمایر در پی او می رود 
و تد هم او را یک بار به چالش می کشد. رفتن سراغ مجله های 
پورنوگرافی و چشم چرانی چند زن دیگر در خیابان و زندان در ادامۀ 
این مسیر، نوید هم گام شدن هگمایر با تد را می دهد که این هم 
ناقص می ماند. این ها برای چیست؟ که نشان بدهیم در هر مردی 
لایه های پنهانی وجود دارد که با بیدارکردن شان می توان قاتل 

زنجیره ای شد؟ آیا آن چالش ملاقات دوم کفایت نمی کرد؟ و حتماً 
وقتی تد بالأخره تصمیم می گیرد ما را به اعماق دریا ببرد و دست 
هگمایر را می گیرد و شروع به تعریف یکی از قتل ها می کند، چپ 
و راست به آن زن های که دیده ایم قطع شود و به مخاطب شیرفهم 
شود که در آن دیدزدن ها، بیل به تجاوز و کشتن خشن آن ها فکر 
می کرده است )تیتراژ اولیۀ فیلم هم چنین کارکردی پیدا می کند( 
و اگر در شخص محترمی مثل هگمایر چنین هیولایی است در 
تمام مردها دیگر هم است و مسیر بعدی فیلم در تلاش برای 
نجات دادن تد نیز توجیه شود؟ و اگر این ایده ادامه پیدا می کرد 

و درست پرداخت می شد چه فیلم غریبی به سرانجام می رسید.
این فیلم طرف کیست و موضعش چیست؟ طرف قاتل است 
یا طرف مقتول ها؟ در فیلم علاوه بر تیتراژ، چند کولاژ در میان 

ملاقات های بین تد و بیل وجود دارد که هر کدام در فاصلۀ یک 
سال برگزار می شود و محوریت کولاژها، زنان، وجود و ادامۀ خشونت 
و تجاوز علیه آن ها که با نشان دادن موش و پسربچه ای که کلاه 
بر سر کشیده نمادین نیز می شود و مؤکدتر از همۀ این ها هنگام 
اعتراف تد به دکتر دابسون است که ناگهان دروبین تغییر جایگاه 
می دهد و بر روی منشی صحنه زوم می کند و او شروع می کند به 
بغض کردن که شاید او هم قربانی تعرض و خشونت شده است. با 
این ها مثل اینکه فیلم دارد سمت زنان قربانی می ایستد. از سوی 
دیگر فیلم دارد خود تد را نیز قربانی معرفی می کند و برای نجات 
او هم تلاش می کند و اینکه در هر مردی شیطانی است. بالأخره 
سلاخ کیست و قربانی کیست؟ کارولین، وکیل تسخیری تد تمام 
تلاش خود را برای نجات او می کند و آخر که شکست می خورد 
اشکی می ریزد و در برابر آرامش دادن هگمایر جبهه  می گیرد و بعد 
اعتراف می کند از هگمایر متنفر است و قتل، قتل است و تد به 
سزای اعمالش رسید. و خود هگمایر نیز در جواب تظلم خواهی 
تد او را سرزنش می کند و مرگ را حق او می داند. هگمایر واقعاً 
می خواهد تد نجات پیدا کند یا فقط دنبال حل کردن پروندۀ قتل ها 
است؟ این  دو برای چه تلاش می کردند؟ مگر می شود یک وکیل 
و یک پلیس این قدر غیرانسانی رفتار کنند؟ مخاطب کدام زمین 

سفت را پیدا کند و بر روی آن بأیستد؟
نامۀ اول هگمایر چه محتوایی دارد که تد را تشویق به قبول 
دیدار می کند؟ مضمون نامه های بعدی چیست؟ در دیدار اول و 
بعد از عصبانیت تد و ورود نگهبان که هگمایر جواب می دهد 
اتفاق خاصی رخ نداده، چه چیز مهمی است که تد به مصاحبه 
برمی گردد؟ ماجرای آن کتاب چیست؟ فیلم در ملاقات بازجوها در 
پی چیست؟ هوش و قدرت تد؟ سرانجام نقشه تد چه می شود؟ دو 
نگهبان ناگهان از یادآوری دستیار دکتر دابسون می گویند، خوب؟ 
آن سکانس انجیل خوانی چه کارکردی دارد؟ در عوض آن همه 
وقت که بی دلیل صرف نجات تد و ورود آدم ها و ایده های بی ثمر 
شده است، اگر فیلم بر یک ایدۀ مشخص تمرکز می کرد ثمربخش تر 
نبود؟ علاوه بر فیلم نامه که هر وقت دلش خواسته سازی دیگر 
کوک کرده، امبر سیلی نیز در کارگردانی بشدت بدسیلقه  است. تد 
را از فاصلۀ پهلو و بازوی هگمایر نشان می دهد. بی خود و بی جهت 
اینسرت اشیاء را می گیرد. و فکر کرده با شلوغ بازی و نماهای 
فراوان و به کمک تدوین می توان احساس آفرید و فیلمش را از 
یکنواختی خارج کند و نفهمیده است وقتی دو نفر در مقابل هم 
می نشینند و قرار است از طریق دیالوگ ها فرایند تکمیل فیلم 
رخ دهد، برش های زیاد و تغییر زوایای دوربین نه  فقط موجب 
جذابیت نمی شود بلکه مخاطب را از اثر خارج می کند و مانع 
ارتباط او با آدم ها و فیلم می شود. و اجرای رفتن به عمق دریا که 

فاجعه ای ست وحشتناک.
»خدانشناس« فیلم الکنی است و پرمدعا، که سنگ های بزرگی 

برداشته و توانایی پرت کردن هیچ کدام را ندارد.

فیلم کوتاه »جهان غیرموازی« به نویسندگی و کارگردانی محمد یراقی که پیش تر به عنوان یکی از آثار منتخب در بیست ونهمین دوره جشنواره بین المللی Portobello Film Festival انگلستان 

به نمایش درآمده بود، در مراسم اختتامیه توانست جایزه بهترین فیلم کوتاه بین المللی را از آن خود کند. جشنواره پرتوبلو انگلستان از ۲۹ آگوست تا ۱۵ سپتامبر برگزار شد. ماه گذشته نیز 

»جهان غیرموازی« در بیستمین دوره جشنواره فیلم کوتاه Budapest Short Film Festival )BuSho( مجارستان، معتبرترین جشنواره فیلم کوتاه این کشور، در بخش پانوراما اکران شد. حق 

پخش انحصاری فیلم کوتاه »جهان غیرموازی« در اختیار کمپانی ایتالیایی »Alpha Film« قرار دارد.

»جهان غیرموازی« بهترین فیلم جشنواره انگلستان شد

نگاهیبهفیلم»خدانشناس«ازمنظرمؤلفههایژنریک؛

هیولایپلاستیکی

دست  به  نقد

امیر ویسی

رئیس اداره موزه های کل کشور گفت: نمایشگاه آثار هنری با 
عنوان »پرچمداران« همزمان با هفته دفاع مقدس امروز، اول 

مهر گشایش می یابد.
یوسف قدیانی با اعلام این خبر اظهار داشت: ۶۰ اثر هنری 
با موضوع ایثار و شهادت از شهیدان مصطفی چمران، احمد 
کشوری و برخی از جانبازان و اساتید برجسته هنری از یکشنبه 
اول مهر در موزه مرکزی شهدا به نمایش گذاشته می شود. بازدید 

از این نمایشگاه از ساعت ۹ تا ۱۵ هر روز تا تا ۱۱ مهر برای عموم 
آزاد است.

رئیس اداره موزه های کل کشور در پاسخ به این پرسش که چه 
تعداد از آثار هنری هنرمندان صاحب سبک در موزه نگهداری و 
به نمایش گذاشته می شود، گفت: بیش از دو هزار اثر هنری 
در موزه مرکزی شهدا نگهداری و به صورت دوره ای به نمایش 

گذاشته می شوند.

قدیانی در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه آثاری که در موزه 
مرکزی شهدا نگه داری می شود از کدام یک از هنرمندان است، 
اظهار داشت: آثار هنری موجود در موزه شهدا توسط هنرمندان 
صاحب سبک و به نامی نظیر استادان، محمود فرشچیان، کاظم 
چلیپا، کیخسرو خروش، جلیل رسولی، ناصر پلنگی، حسین 
صدری، محمد علی رجبی، غلامعلی طاهری، محمود زرین قلم، 

حبیب اله صادقی و مصطفی گودرزی خلق شده است.

وی اظهار داشت: آثار هنری هنرمندان و صاحبان اندیشه به مثابه 
دریایی از معنا و مفهوم است که طیف وسیعی از مخاطبان 
را در سطوح مختلف می تواند درگیر کند. برخی مخاطبان که 
روحیه هنری دارند، وقتی از وجود یکی از آثار این استادان در 
موزه مرکزی شهدا با خبر می شوند، برای دیدن اثر پا به موزه 
می گذارند و پس از آن درگیر روایت ایثار، از خود گذشتگی و 

بزرگواری شهدا می شوند.

نمایشگاه »پرچمداران« در موزه شهدا گشایش می یابد
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اوکراین به دلیل نگرانی از احتمال جاسوسی روسیه، استفاده از اپلیکیشن پیام رسان تلگرام را در دستگاه های رسمی 
مورد استفاده مقامات دولتی، پرسنل نظامی و کارکنان مهم ممنوع کرد. شورای امنیت ملی و دفاع اوکراین، پس 
از آن که کایرلو بودانوف، رئیس اطلاعات نظامی اوکراین، شواهدی مبنی بر توانایی سرویس های ویژه روسیه برای 
جاسوسی از این پیام رسان به شورا ارائه کرد، این محدودیت ها را اعلام کرد. اما آندری کووالنکو، رئیس مرکز مقابله 
با اطلاعات نادرست شورای امنیت، در تلگرام پست کرد که این محدودیت ها فقط برای دستگاه های رسمی اعمال 

می شود، نه تلفن های شخصی.

استفادۀ رسمی از تلگرام در اوکراین ممنوع شد

داستان جلد

آمارهای رسمی بانک مرکزی موید وجود رکود در بخش مسکن 
کشور به ویژه پایتخت است، رکودی که به عنوان شدیدترین 
رکود چند دهه اخیر از آن یاد می شود. با این حال، عدم پرداخت 
تسهیلات از سوی برخی بانک ها به ساخت مسکن مسئلۀ 

مهمی است که به این رکود دامن زده است.
بانک مرکزی گزارش تحولات معاملات بازار مسکن شهر تهران 
در تیر ماه سال ۱۴۰۳ را منتشر کرد که این گزارش افزایش ۲۷.۱ 
درصدی تعداد آپارتمان های معامله شده در تهران در تیر ماه 
سال ۱۴۰۳ نسبت به دوره مشابه سال گذشته را نشان می دهد.
معامله فقط سه هزار و ۶۰۰ واحد مسکونی در پایتخت در 
تیرماه امسال، با نُرم معامله ماهانه ۱۰ هزار مسکن در تهران در 
شرایط رونق، هنوز فاصله زیادی دارد و به هیچ عنوان عدد قابل 
قبولی نیست. به اعتقاد کارشناسان چنانچه این تعداد قرارداد 
در واحدهای نوساز اتفاق می افتاد، منجر به رونق تولید می شد، 
اما مراجعه به آمارها نشان می دهد فقط ۹۵۰ واحد از این رقم 
مربوط به آپارتمان های نوساز بوده و سه هزار و ۱۰۰ واحد از 

معاملات را آپارتمان های سه ساله و بالاتر تشکیل داده است.
به تازگی آماری از سوی بانک مرکزی منتشر شده که نشان 
ساخت  تسهیلات  پرداخت  خصوص  در  بانک   ۱۷ می دهد 
مسکن در نهضت ملی مسکن عملکرد صفر داشته اند. برپایه 
این آمارها، بانک های اقتصاد نوین، ایران زمین، گردشگریف 
موسسه ملل، کارآفرین، شهر، سامان، پست ایران، پاسارگاد، 
پارسیان، آینده، رفاه کارگران، توسعه تعاون، دیف کشاورزیف 
خاورمیانه و سرمایه در مشارکت تدر طرح نهضت ملی مسکن 

صفر بوده است.
در این پیوند، »عبدالجلال ایری« سخنگوی کمیسیون عمران 
مجلس با اعلام این  مسئله افزود: در راستای سیاست تامین 
مسکن، مجلس به دنبال آن است تا نظارت عالی خود را به ویژه 
در موضوعات تامین زمین، کنترل قیمت مصالح ساختمانی و 

غیره بر اساس قانون جهش تولید مسکن انجام دهد.
اقدامات خوبی در موضوع  بیان داشت: دولت سیزدهم  وی 
تامین ۲ میلیون و ۳۰۰ هزار هکتار زمین انجام داده بود، اما 
اکنون باید در تامین سرمایه لازم به منظور ساخت مسکن کمک 

کنیم.
که  زمانی  یادآور شد:  عمران مجلس  سخنگوی کمیسیون 
مصوبه شورای عالی مسکن تصویب می شد مبلغ تسهیلات 
مسکن ۲۰۰ میلیون تومان بود، اما اکنون به ۸۰۰ میلیون تومان 
افزایش یافته است و انتظار امروز مجلس این است که مصوبه 

شورای عالی مسکن اجرایی شود.
از سوی بانک مرکزی به  ادامه داد: این مصوبه تاکنون  وی 
بانک های عامل ابلاغ نشده است و انتظار می رود این مبالغ 
پرداخت شود تا شاهد رونق بخش مسکن و ساخت و سازها 

باشیم.
ایری تاکید کرد: اگر سیاستگذاری و ریل گذاری توسعه مسکن 
بر مبنای قانون نباشد، هر کس می تواند آن را به هر سمت و 

سویی بکشاند.
همچنین »فرشید ایلاتی« کارشناس مسکن با اشاره به عملکرد 
صفر ۱۷ بانک در پرداخت تسهیلات نهضت ملی مسکن، با 
تاکید بر اینکه نباید به سادگی از کنار این مسئله گذشت، افزود: 
مطابق قانون ۲۰درصد تسهیلات پرداختی از سوی بانک ها باید 
برای امر ساخت مسکن باشد و به ساخت و ساز اختصاص یابد.

وی یادآور شد: قانون جهش تولید مسکن از سال ۱۴۰۰ ابلاغ 
شده است، اما برخی بانک ها از پرداخت تسهیلات ساخت 

مسکن امتناع می کنند.
این کارشناس مسکن خاطرنشان کرد:  قانونگذار در این زمینه 
جرایمی در نظر گرفته که باید به صندوق ملی مسکن واریز 
شود. در دو سال و نیم گذشته میزان این جرایم به بیش از ۳۰۰ 

هزار میلیارد تومان رسیده است.
وی تصریح کرد: عدم عملیاتی شدن این جرایم سبب می شود 
تا قانون یاد شده از قوام لازم برخوردار نباشد؛ در این زمینه 
انتظار می رود سازمان امور مالیاتی به اخذ جرایم پرداخته و 

دستگاه های نظارتی بر این موضوع نظارت داشته باشند.
ایلاتی بیان داشت: قدرت خلق پول، بزرگترین قدرت اقتصادی 
است که حاکمیت در اختیار بانک ها قرار داده است و همان طور 
که ملاحظه می شود بسیاری از بانک های خاطی در این زمینه 

بانک های خصوصی اند؛ باید نظارت لازم در این زمینه از سوی 
دستگاه های متولی وجود داشته باشد تا این نقدینگی به سمت 

اهداف تولیدی هدایت شود.
وی با اشاره به اینکه بازار مسکن در ادوار گذشته از رونق و 
رکود سینوسی آسیب دیده است، اظهار داشت: اکنون شاهد 
عمیق ترین رکود بازار مسکن در چند دهه گذشته هستیم 
که سبب شده تا ساخت وساز مسکن به حداقل برسد و یکی 
از دلایل اصلی آن همین عدم پرداخت تسهیلات از سوی 

بانک هاست.

لزوم وجود سود منطقی در بخش مسکن
این کارشناس مسکن تاکید کرد: باید کاری کرد تا صنعت 
مسکن همچون بسیاری صنایع دیگر به یک سود منطقی 
تسهیلات  و  مالیاتی  مشوق های  باید  آن  بر  علاوه  برسد. 
برای سازندگان حرفه ای در نظر گرفت و در مقابل با ابزارهای 
مالیاتی جلوی ورود مقطعی افراد و سازندگان به این صنعت 

گرفته شود.
وی همچنین بخش بزرگی از بازار فعلی مسکن را »سرمایه ای« 
)و نه مصرفی( توصیف کرد و گفت: این شرایط هم در ساخت 
مسکن و هم در تقاضای خرید مسکن ملاحظه می شود و 
وقتی املاک نوساز خریداری نشود، در عمل سرمایه سازندگان 
قفل می شود. موضوعی که قیمت تمام شده بالای ساخت هم 

بر آن تاثیرگذار است.
بر اساس این گزارش، در تیر ماه سال ۱۴۰۳، تعداد آپارتمان های 
مسکونی معامله شده در شهر تهران به ۳.۶ هزار واحد مسکونی 
رسید که نسبت به ماه قبل و ماه مشابه سال قبل به ترتیب ۸.۱ 

درصد کاهش و ۲۷.۱ درصد افزایش نشان می دهد.

»دنیایهوادار«چراییتشدیدرکودساختوسازمسکنرابررسیمیکند؛

مسئلۀ تـخـلفـِ   بانک  ها!

»یککارشناس«مطرحکرد؛ 

لزوم تشکیل نهادهای جهانی برای 

نظارت بر کشورهای صاحب فناوری

یک کارشناس با بیان اینکه کشور صاحب یک فناوری این 
توانایی را دارد که امکاناتی در آن دخیل کند تا از فناوری، 
گفت  شود،  استفاده  جنگ افزار  یا  جاسوس افزار  به عنوان 
برای جلوگیری از این موضوع لازم است نهادهای جهانی و 
استانداردهایی برای ارائه کنندگان این خدمات تشکیل شود 
تا درصورت وقوع چنین مسئله ای، هزینه هایی مانند تحریم 

یا جریمه بدهند.
کیوان نقره کار - کارشناس حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات - 
با اشاره به موضوع انفجارهای اخیر پیجرها در لبنان و با تاکید 
فناوری  که  زمانی  از  کرد:  اظهار  سایبری  امنیت  اهمیت  بر 
گسترش یافت و در زندگی ما توسعه پیدا کرد، در کنار همه 
مزایا، معایب قابل توجهی هم در لایه های مختلف به همراه 
داشت. یکی از ایرادات این موضوع می تواند در حوزه فرهنگی 
در  که  باشد  بزرگسالان  ویژه  سایت های  وجود  واسطه  به  و 
اختیار کودکان قرار می گیرد یا ارتباطات مجازی و مسائلی 
حملات  یا  نرم  جنگ  عنوان  به  آن  از  روزها  این  که  باشد 

سایبری یاد می شود و موضوع اصلی ماست.
وی ادامه داد: این سوال باید مطرح شود که آیا همه کشورها 
می توانند به طور مثال چیپست بسازند؟ در این مرحله است که 
باید پروتکل های جهانی، رعایت احتیاط  و نیروهای متخصص 

وجود داشته باشند تا این آسیب ها به حداقل رسانده شود.
او درباره راهکارهای لازم برای بحث امنیت سایبری توضیح داد: 
قطعا بحث آموزش و فرهنگ سازی همیشه و در هر حوزه ای نیاز 
است و باید به آن توجه شود. اما در بحث نرم افزار و اپلیکیشن ها، 
می توان آن  هایی را که مشابه بازارهای بین المللی نبوده و کابران 
کمتری دارند، بومی کرد اما مشکل جایی به وجود می آید که 
نرم افزار مشابه خارجی که عموم مردم از آن استفاده می کنند، 
بدون در نظر گرفتن کیفیت خدمات ارایه شود؛ در این جا است 
که مشکل رخ می دهد و مردم استقبال نمی کنند و حتی امکان 

هک هم وجود دارد.

  سایبری

محمد ملک  دار

راه اندازی نیروگاه های خود تامین راهکاری برای تامین انرژی 
و برق مورد نیاز صنایع و معادن و جلوگیری از قطعی های برق 

و خسارت های ناشی از آن محسوب می شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، صنایع بزرگ و متوسط در سال های 
اخیر با موضوع قطعی برق در فصل گرما و قطعی گاز در فصل 
سرما دست و پنجه نرم می کنند که این ناترازی انرژی خسارت 

های جبران ناپذیری را به تولیدات آن  ها وارد کرده است.
در صنعت فولاد طبق گفته مسئولان مربوطه یک ساعت قطعی 
برق منجر به خسارت هشت ساعته به این صنعت می شود، 
در حالی که صنعت فولاد یکی از مهم  ترین و بزرگترین صنایع 

کشور محسوب می شود.
وزارتخانه  دو  معادن  و  صنایع  انرژی  تامین  و  جبران  برای 
صنعت، معدن و تجارت و نیرو راهکار احداث نیروگاه های 
خود تامین را با ارائه مشوق ها از سال ۱۴۰۰ اعلام کردند و بر 
همین اساس صنایع اقدام به احداث نیروگاه ها برای تامین 

برق خود کردند.

رفع معضل قطعی برق صنایع و معادن
 با راه اندازی نیروگاه ها

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۱۱۰۰۲۴۷۸ مورخ ۱۴۰۳٫۰۶٫۰۳ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حجت 
اله لطفیان ستوده بشناسنامه شماره ۲۰۳۳ صادره از رزن فرزند حمداله در ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن به 
مساحت ۲۸۹٫۳۹ متر مربع مفروز از پلاک شماره ۱۴۳۶۶ فرعی از ۱۷۰ اصلی واقع در البرز و با خریداری از آقای حسن نصیری باغ 
هوکی و با مالکیت مالک اولیه آقای حسینعلی روشنا تایید مینماید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ 
روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. 1787085
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۳٫۰۷٫۱۷ 

اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرج

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  آ
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی – کرج )نوبت اول(

اراضی و  برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۱۱۰۰2726 مورخ ۱۴۰۳٫۰۶٫18 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حسن 
باجلان بشناسنامه شماره 9862 صادره از کرج فرزند مرحوم تقی در ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن باستثناء 
بهاء ثمنی اعیانی به مساحت 100٫8٣ متر مربع مفروز از پلاک شماره 1178 فرعی از 169 اصلی واقع در البرز و با خریداری از آقای 
بهروز ناصرترابی که خود مالک اولیه می باشد تایید مینماید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد. 1788٣49
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۳٫۰۷٫۱۷ 

اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرج

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  آ
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی – کرج )نوبت اول(
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فوتبال آسیا با متُد جدید، قصد دارد عقب ماندگی تاریخی خود 
را نسبت به فوتبال اروپا و دیگر قاره ها جبران کند. اما در این 
بین صرفا چند کشور این قاره بلحاظ امکانات و یک یا دو کشور 
منحصر به فرد بلحاظ پتانسیل و غنا، شرایط نسبتا مناسبی 
داشته و سایر کشورها به سطح مطلوبی در این صنعت عظیم 
نرسیده اند. با این حال جنبش نخستین در این امر برپا شده 
و سران کنفدراسیون آسیا نیز قصد دارند که فوتبال قاره کهن 
را به ثبات نزدیک نمایند. ثباتی که مقدمه پیشرفت و رشد 
خواهد بود. در این بین اوضاع و احوال نمایندگان ایران بلحاظ 
داشتن بازیکنان منحصر به فرد و فقدان امکانات استاندارد، 
شرایط و حال و هوای دیگری دارد. با این مقدمه نگاهی به 

عملکرد چهار نماینده ایران در هفته نخست لیگ فوتبال آسیا 
خواهیم انداخت:

استقلال؛ بازگشت به گذشته
آبی پوشان ایران در دل بحران های ریز و درشت موفق شدند 
گام نخست را در لیگ نخبگان آسیا محکم بردارند. حواشی 
مربوط به وضعیت چمن ورزشگاه قدس کافی بود که نماینده 
ایران را دچار چالش نماید. اما برخلاف تصور مربیان و بازیکنان 
الغرافه از این اوضاع بیشتر غافلگیر شدند و گل به خودی 
دقیقه چهار این تیم کافی بود که شاگردان جواد نکونام که 
با حمایت هشت هزار نفری هواداران خود بازی را آغاز کرده  
بودند، در تمام نود دقیقه بازی از حریف قدرتمند خود بهتر 
بازی کرده و در نهایت با سه گل نماینده قطر را بدرقه نمایند. 
استقلال که پرافتخارترین باشگاه ایران در مسابقات باشگاهی 
آسیا است با نمایش قابل قبول خود در هفته نخست بازگشتی 
نوستالوژیک به گذشته داشت. جایی همواره جناحین این 
تیم نقطه قوت آنان بوده و نظم و انضباط شاخصه تیمی آبی 
پوشان تعریف شده است. سیدحسین حسینی در آخرین نقطه 

دفاعی استقلال نفوذناپذیر بود. خط دفاعی آنان نسبت به سه 
بازی نخست لیگ داخلی تعادل بیشتری داشت و از اشتباهات 
مرگبار خبری نبود. از طرفی حضور رامین رضاییان و میلاد 
زکی پور در جناحین که با ورود ابوالفضل جلالی تکمیل نیز شد، 
بالانس ویژه ای به بازی شاگردان نکونام داده بود. نماینده ایران 
همچنین در میانه میدان با حضور دیدیه اندونگ و جلال الدین 
اشتباهات  نفس  نیک  زیبر  نقص  بازی کم  و  ماشاریپوف 
گذشته را نداشت تا در نهایت آبی پوشان در صدر جدول رده 
بندی قرار بگیرند. نکته حائز اهمیت در خصوص استقلال اینکه 
به نظر می رسد بازیکنان این تیم بلحاظ بدنی به شرایط ایده آل 

نرسیده و به تعبیری تبدیل به بازیکن نود دقیقه ای نشده اند.

این پرسپولیسِ فرصت  سوز
قرمزپوشان ایران بار دیگر در همان دقایق اولیه بازی غافلگیر 
شدند تا با وجود ارائه بازی قابل قبول با شکست لیگ نخبگان 
آسیا  را شروع نمایند. هنوز دو دقیقه از بازی دو تیم نگذشته 
بود که فرانک کسیه ستاره الاهلی با شلیکی مهارنشدنی دروازه 
پرسپولیس را گشود. بعد از این گل بازی در شرایط برابر پیش 
رفت. شاگردان کارلوس گاریدو با ارائه بازی هوشمندانه رفته 
رفته نبض بازی را در دست گرفته اما موفق به گلزنی نشدند. 
لوکاس ژوائو مهاجم تازه وارد این تیم نیز هنوز با شرایط این 
تیم آشنا نشده و کمک چندانی به آنان نکرد. آنچه در بازی 
پرسپولیس با الاهلی بیشتر از هر چیزی مشهود بود، فرصت 
سوزی بازیکنان این تیم بود. فرصت های که توسط اوستون 
ارونوف و دیگر بازیکنان هدر رفت تا تگ گل نماینده عربستان 
حکم به برتری آنان بدهد. در این دیدار دو صحنه منجر به 
پنالتی نیز در محوطه هجده قدم دو تیم رخ داد که  اولی 
را کمک داور ویدوئویی، پنالتی تشخیص نداد تا هواداران 
پرسپولیس را در جده ناامید کند و دومین صحنه توسط داور 
پنالتی اعلام شد اما ضربه پنالتی ریاض محرز که با پای چپ به 
سمت چپ گلر زده شد توسط آلکسیس گندوز دروازبان آماده 
این روزهای پرسپولیس به زیبایی مهار گردد. آنچه در بازی 
پرسپولیس با الاهلی بیشتر از هر چیزی نمود داشت، وضعیت 
چمن شاهزاده فیصل عبدالله جده بود که کیفیت بازی را بالا 

برده و اجازه بازی با کیفیت را به دو تیم داده بود.

سپاهان با چشمان بسته
طلایی پوشان پتانسیل این را داشتند که در لیگ نخبگان آسیا 
حضور داشته باشند. اما گویا چشمان این تیم برواقعیت های 
فوتبال بسته است. در حقیقت باید گفت سپاهان، فوتبال را 
در رقابت های حساس آسیایی با دو شکست ناامید کننده آغاز 
کرده تا همچون فصل گذشته تاثیرات منفی آن، اوضاع نماینده 
ایران را در هر دو آوردگاه آسیایی و داخلی به خطر بیندازد. از 
طرفی سپاهان در مصاف با الوحدات اردن که حریف قدرتمندی 
محسوب نمی گردد نیز دچار بدشانسی نیز شد. اشتباهات 
داوری در بازی دو تیم که با فقدان کمک داور ویدئویی نیز 
همراه بود، مورد اعتراض کادرفنی و بازیکنان طلایی پوشان 
قرار گرفت. از طرفی شاگردان ژوزه مورایس در مقابل نماینده 
اردن در شرایط بازی های داخلی نبودند و نتوانستند عملکرد 
چندان مناسبی از خود به نمایش بگذارند. این در حالی بود 
که دو خطای خطرناک صورت گرفته روی برایان دابو و هادی 
محمدی در نیمه نخست مسابقه نیز می توانست منجر به 
اخراج دو بازیکن تیم الوحدات شود. با این حال با تصمیم 
کنفدراسیون فوتبال آسیا مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا 
بدون استفاده از فناوری کمک داور ویدئویی برگزار می شود 

و سپاهانی ها باید منتظر اتفاقات مشابه نیز در آینده باشند.

یک دو سه تراکتور
تراکتور برخلاف لیگ داخلی با شرایط کاملا متفاوتی لیگ 
قهرمانان آسیا را آغاز کرد. الوکره حریف این تیم، همچون دیگر 
باشگاه های قطری با تدارک خوبی به دیدار تراکتور آمده بود 
اما انگیزه شاگردان اسکوچیچ آنقدر بالا بود که اجازه مانور را به 
آنان نداد. خوشبختی بزرگ تراکتور این بود که بازیکنانی چون 
علیرضا بیرانوند، مهدی ترابی و دانیال اسماعیل فر به سرعت 
در ترکیب این تیم جا افتاده و حضور ریکاردو آلوز و محمد 
نادری نیز جناح راست و میانه میدان آنان را خطرناکتر کرده 
است. از طرفی در ترکیب الوکره بازیکنان بزرگی چون لوکاس 
مندس و عبدالکریم حسن بازی می کردند که به هیچ عنوان در 
شرایط ایده آل خود قرار نداشته و گل اول تراکتور روی اشتباه 
عبدالکریم حسن و ضربه سوکول چیکالشی به ثمر رسید 
تا پیامد آن ضربه مهارنشدنی مهدی ترابی در دقیقه شانزده 
باشد تا نسخه نماینده قطر در همان بیست دقیقه نخست 
بازی پیچیده شود. نکته مهم در مورد تراکتور نوسان خارج 
از استاندارد این تیم است که شاید در ادامه راه آنان را وارد 

حواشی مخرب نماید.

شروعی برای یک آغاز
با این حال هفته نخست لیگ فوتبال آسیا با دو برد و دو 
شکست برای نمایندگان ایران به پایان رسید. »شروعی تقریبا 
تمرکز  به  آن  ادامه  که  دشوار  فصلی  آغاز  برای  قبول  قابل 
بیشتر نیازمند است«. استقلال با وجود برد دارای نقاط ضعف 
متعددی از جمله در خط حمله است. شنیده شده است جواد 
نکونام به دنبال جذب یک مهاجم خارجی است. پرسپولیس 
نمایشی امیدوار کننده داشت هرچند در متُد جدید فوتبال  
آسیا و نحوه تقابل نمایندگان کشورها در مرحله حذفی، کسب 
هر امتیازی حیاتی است. با این حال نمایش قرمزهای پایتخت 
امیدوارکننده بود و باید آنان را از تیم های مرحله حذفی بدانیم. 
اما اوضاع در لیگ قهرمانان آسیا متفاوت خواهد بود. هرچند 
این لیگ به عنوان سطح دوم فوتبال قاره کهن نام گذاری شده 
است، اما باشگاه های حاضر در آن با انگیزه های بالایی شرکت 
کرده و انتظار می رود که دو نماینده ایران در این مسابقات که 
بلحاظ مسائل اقتصادی و مدیریتی وضعیت به مراتب بهتری 

نسبت به سرخابی ها دارند، عملکرد مناسبی داشته باشند.

سرمربی تیم فوتبال النصر عربستان گفت: من قول می دهم که تیمم برای قهرمانی در تمامی رقابت ها تلاش کند و با ستاره هایی که در 
اختیار داریم این اتفاق شدنی است. استفانو پیولی سرمربی سابق تیم فوتبال میلان ایتالیا که به تازگی هدایت النصر را بر عهده گرفته بود 

موفق شد در اولین حضور بر روی نیمکت این تیم یک پیروزی مقتدرانه را کسب کند.
این تیم موفق شد در چارچوب هفته چهارم رقابت های فوتبال لیگ حرفه ای عربستان با نتیجه ۳ بر صفر الاتفاق را مغلوب کند.

استفانو پیولی پس از این مسابقه در حالی که از عملکرد شاگردانش رضایت کامل داشت، گفت: من قول می دهم که تیمم برای قهرمانی 
در تمامی رقابت ها تلاش کند و چالش های پیش روی خود را به خوبی می شناسم.

پیولی: با النصر قول قهرمانی می دهم

عملکردچهارنمایندۀایراندرهفتۀنخسترقابتهایآسیاییزیرذرهبین»دنیایهوادار«؛

شروعیبراییکآغاز
مستطیل   سبز

 

»کارشناسهندبال«:

رافائل مربی سخت کوشی است

مربی سابق تیم ملی هندبال گفت: معتقدم که سرمربی داخلی 
طراز اول برای تیم ملی انتخاب می شد، بهتر بود زیرا مربیان 
داخلی کمی از مربیان خارجی ندارند اما رافائل هم سرمربی 

فوق العاده سخت کوش و با برنامه ای است.
شهداد مرتجی روز گذشته درباره انتخاب رافائل گویجوسا کاستیلو 
به عنوان سرمربی تیم ملی هندبال، اظهار داشت: رافائل ۱۰ سال 
پیش در ایران هدایت تیم ملی و نیز تیم ثامن الحجج را برعهده 
داشت. در آن زمان این باشگاه واقعا امکانات خوبی را فراهم کرد و 
بهترین بازیکنان ملی پوش در این تیم حضور داشتند. در آن دوران 
این تیم نتایج بدی نگرفت و در ایران اول شد. در تیم ملی هم 

توانستیم به جام جهانی راه یابیم.
وی افزود: من به عنوان بازیکن و کمک مربی با رافائل کار 
نکردم اما بچه هایی که با او کار کردند، از او تعریف می کردند و 
راضی بودند و می گفتند مربی پرتلاش و فنی است و امیدوارم 
با امکاناتی که فدراسیون برایش فراهم می کند بتواند به تیم 
ملی هندبال کمک کند. هرچند نمی توانم نظر بدهم که او 
در ادامه کار وسلین وویوویچ )سرمربی سابق تیم ملی( موفق 
خواهد بود یا خیر زیرا شناختی از وی ندارم. گرچه می دانم 

رافائل سرمربی فوق العاده پرتلاش و با برنامه ای است.
مربی سابق تیم ملی هندبال عنوان کرد: زمانی می توانیم تیم ملی 
خوبی داشته باشیم که باشگاه ها قوی شوند. اول باید به باشگاه ها 
توجه شود و تیم ملی در سال گذشته نه تنها نتیجه نگرفت بلکه 
فدراسیون به دلیل آسیب دیدگی بازیکنان در باشگاه ها متضرر 
شد. هرگونه خسارت در هندبال سبب می شود تا تیم ملی ضرر 
کند. امسال مسابقاتی نداریم و به همین دلیل فدراسیون می تواند 
با برگزاری لیگ منظم به باشگاه ها و مربیان کمک کند تا بتوانند 

بازیکنان خوبی پرورش دهند.
وی ادامه داد: مربی خارجی باید در تیم ملی تحول ایجاد کند 
و صرفا مربی که همسطح با مربیان ایرانی باشد کمکی به رشد 
هندبال نمی کند، به ویژه اینکه مربیان خارجی بسیاری آمدند و 
در مدت کوتاهی هم کشورمان را ترک کردند. توقع سرمربیان 
خارجی بالاست و باید فدراسیون در راستای تحقق اهداف آن  ها 
دیدارهای دوستانه، فراهم کند. هرچند مربیان ایرانی شناخت 
خوبی از بچه ها دارند و می توانند به راحتی با آن  ها ارتباط بگیرند.

مرتجی یادآور شد: باشگاه ها بازوان فدراسیون هستند و اگر 
قوی عمل کنند به تیم ملی ایران کمک خواهند کرد. در واقع 
اگر مربیان باشگاه ها از لحاظ بدنی، مهارت و تاکتیکی روی 
شاگردانشان خوب عمل کنند، کار سرمربی تیم ملی هم راحت 
می شود. متاسفانه مربی خارجی باید بیشتر زمان خود را روی 
مشکلات آمادگی جسمانی بازیکنان بگذارد؛ این موارد اصول 
پایه  هندبال است و یک سری از بازیکنان نمی توانند آن را اجرا 
کنند و به همین دلیل به تیم ملی در قهرمانی آسیا آسیب 
می زنند. باید روی عملکرد باشگاه ها و مربیان آن نظارتی باشد 

تا به تیم ملی کمک کنند.
وی همچنین درباره تیم هندبال سپاهان در لیگ برتر خاطرنشان 
کرد: حدودا ۲۰ روز پیش تمرینات را شروع و یارگیری را انجام 
دادیم و تیم بهتری نسبت به پارسال بسته شده است. بازیکنان 
قبلی و ملی پوش سپاهان به این تیم بازگشتند و شرایط برای 
ما بهتر شده است. فعلا ما در حال بدنسازی هستیم و بعد به 
سراغ مباحث تاکتیکی می رویم. در این فصل محدودیتی برای 
جذب ملی پوشان نداشتیم اما باشگاه تاکید داشت از نیروهای 

بومی استفاده کنیم.
سرمربی تیم هندبال سپاهان گفت: در این فصل مرحله پلی آف 
نداریم و ۲۰ روز پیش قرعه کشی انجام شد اما هنوز مشخص 
نیست تعداد تیم ها ۱۰ یا ۱۲ تیم است. هرچقدر تعداد تیم ها 
کمتر باشد کیفیت لیگ بالا می رود، زیرا بازیکنان با کیفیت در 

تیم ها تقسیم می شوند.

دیالوگ

امیر ویسی
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